
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 194 (Alm. del), som Folke-
tingets Socialudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 22. august 2007 
 

Spørgsmål 194: 
"Under henvisning til artiklen – Kørsel med taxa ulejliger hele fem instanser 

– fra Jyske Vestkysten den 9. august 2007, som er omdelt på alm. del – 

bilag 381, bedes ministeren kommentere om det skal være så bureaukra-

tisk for at få sine penge til transport refunderet?" 

 

Svar: 
Kommunalbestyrelsen, i den kommune hvor patienten opholder sig, skal 

yde befordringsgodtgørelse i de situationer, hvor en patient er berettiget til 

befordringsgodtgørelse i forbindelse med nødvendig transport til behand-

ling hos praktiserende læge eller speciallæge.  

 

I forbindelse med udbetalingen af befordringsgodtgørelsen, har kommunen 

pligt til at sikre sig, at der foreligger det fornødne grundlag for, at der kan 

udbetales befordringsgodtgørelse.  

 

Jeg mener ikke, at det er unødvendigt bureaukratisk, at kommunen sikrer 

sig, at grundlaget for at udbetale befordringsgodtgørelsen er til stede, her-

under, at befordringen har fundet sted, og at kørsel med taxa har været 

nødvendig ud fra et helbredsmæssigt synspunkt.  

 

Det er i øvrigt den enkelte kommune, som tilrettelægger administrationen af 

denne ordning. Jeg kan hertil bemærke, at det således står den enkelte 

kommune frit for at lave en aftale med vognmændene i kommunen om, at 

kommunen afregner direkte med vognmanden ved denne type kørsel.  
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